
 

 

Zápis z jednání 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 

č. 4/2018 konaného dne 10. září 2018 
 
Přítomni: 

1. Stránský Milan 6. Novák Rostislav 

2. Vichrová Lucie 7. Málek Jan 

3. Šinkorová Michaela 8. Milotová Danuše 

4. Štefáček Jan (místopředseda) 9. Jordánová Monika 

5. Geist Zdeněk (předseda) 10. Seidl Ladislav (tajemník) 
 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Kružíková Marie 4. Hanáčková Jaromíra 

2. Říhová Regina 5. Dvořák Josef 

3. Daněk Antonín 6. Suchý Michal 
 
Hosté: 

1. Fischerová Jana (členka rady kraje) 4. Vondráková Zuzana (OKPPCR) 

2. Čech Zbyněk (OSH) 5. Novotná Lenka (OKPPCR) 

3. Rázl Ondřej (OSH) 6. Holeš Vladimír (FGM) 
 

Program jednání: 

1. Zahájení; 

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o naplňování Strategie rozvoje cestovního ruchu v Kraji Vysočina na období 2017 – 

2025, (OKPPCR); 

4. Představení návrhu Koncepce péče o tradiční lidovou kulturu v Kraji Vysočina na období 2018-

2021, (OKPPCR); 

5. Ceny Kraje Vysočina udělované v roce 2018, (OKPPCR, OSH); 

6. Projednání návrhu podpory VIP akcí v Kraji Vysočina na rok 2019, (OSH); 

7. Informace o přípravě rozpočtu na rok 2019, (OKPPCR, OSH); 

8. Informace o bodech projednaných v radě kraje, (OKPPCR); 

9. Diskuze, různé; 

10. Závěr. 

 
1. Zahájení 

Zdeněk Geist, předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
(dále jen „Kkcrvv“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že je Kkcrvv usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
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3. Informace o naplňování Strategie rozvoje cestovního ruchu v Kraji Vysočina na 
období 2017 – 2025 

Jana Fischerová podala informace o naplňování Strategie rozvoje cestovního ruchu v Kraji 
Vysočina. Dne 4. 9. 2018 se uskutečnilo první zasedání Rady pro Strategii cestovního ruchu 
v Kraji Vysočina. Důležitým bodem tohoto jednání bylo projednání Roční zprávy o realizaci 
„Strategie rozvoje cestovního ruchu v Kraji Vysočina na období 2017-2025“ za rok 2017 a plán pro 
rok 2018. 
 
Usnesení 18/04/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o naplňování Strategie rozvoje cestovního ruchu v Kraji Vysočina na období 2017 – 
2025. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 

4. Představení návrhu Koncepce péče o tradiční lidovou kulturu v Kraji Vysočina na 
období 2018-2021 

Lenka Novotná okomentovala podkladový materiál. Koncepce péče o tradiční lidovou kulturu 
v Kraji Vysočina na období 2018 – 2021 byla zpracována Odborem kultury, památkové péče a 
cestovního ruchu ve spolupráci s Regionálním pracovištěm tradiční lidové kultury v Kraji Vysočina 
při Muzeu Vysočiny Třebíč. Jedná se o druhý samostatný koncepční dokument kraje zpracovaný 
pro oblast nemateriálního kulturního dědictví. Záměrem je pokračovat v přijatých opatřeních, 
přijmout a zapracovat doporučení vyplývající z Koncepce účinnější péče o tradiční lidovou kulturu v 
České republice na léta 2016-2020, důraz je kladen na udržování a mezigenerační předávání 
kulturních hodnot, společenských zvyklostí a tradic, na zvýšení povědomí o významu a hodnotách 
nemateriálního kulturního dědictví mezi širokou veřejností. Stanovené cíle a úkoly vycházejí ze 
záměrů a specifických potřeb kraje. 
 
Usnesení 19/04/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit Návrh Koncepce péče o tradiční lidovou kulturu v Kraji Vysočina na období 
2018-2021. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 

5. Ceny Kraje Vysočina udělované v roce 2018 
Lenka Novotná informovala o Ceně Kraje Vysočina za nejkrásnější knihu Vysočiny, která bude 
udělena na 28. Podzimním knižním veletrhu v Havlíčkově Brodě. Cena je určena knihám, které 
jsou s Krajem Vysočina spjaty obsahově a tematicky. Cena bude vybrána odbornou porotou 
soutěže „O nejkrásnější knihy Podzimního knižního veletrhu“ Krajskou knihovnou Vysočiny. V 
souvislosti s udělením ceny bude již tradičně poskytnut finanční dar v hodnotě 60 000 Kč, polovinu 
získá autor a polovinu nakladatel. 
Zbyněk Čech seznámil členy komise s cenami Kraje Vysočina za odbor sekretariátu hejtmana. 
Jedná se o: 
Nejvyšší ocenění Kraje Vysočina. V roce 2008 rozhodlo Zastupitelstvo Kraje Vysočina 
o vytvoření systému nejvyšších ocenění, kterým Vysočina vyjadřuje uznání a respekt významným 
osobnostem. Nejvyšší ocenění i způsob jejich udílení mají kromě vyjádření uznání a respektu 
k osobnostem kraje rovněž trvale a významně posilovat uvědomování si příslušnosti k území 
i lidem, kteří na Vysočině žijí. Nejvyšší ocenění i jejich slavnostní předání mají také přispívat 
k pozitivní propagaci kraje a jeho obyvatel. Návrhy na udělení nejvyšších ocenění (nominace) 
předkládají členové Zastupitelstva Kraje Vysočina Výboru pro udělování medailí Kraje Vysočina 
nejpozději do 31. 3. příslušného roku. Výbor pro udělování medailí provede výběr z předložených 
návrhů na udělení ocenění a předloží jej Radě Kraje Vysočina, která návrhy projedná a následně 
předloží Zastupitelstvu Kraje Vysočina k rozhodnutí o udělení nejvyšších ocenění - medailí Kraje 
Vysočina. Předávání medailí oceněným následně probíhá během slavnostního večera. Ten je 
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pořádán speciálně k této příležitosti, kdy ocenění přebírají nejvyšší ocenění z rukou hejtmana 
Kraje Vysočina.  
Kamenná medaile je nejvyšším oceněním Kraje Vysočina. Je určená tomu, kdo se svojí 
dlouhodobou prací zasadil o významný prospěch obyvatel Vysočiny. Materiál byl zvolen kvůli své 
stálosti a neměnnosti jako připomínka stálosti a neměnnosti výsledků práce oceněného.  
Skleněná medaile je druhým nejvyšším oceněním Kraje Vysočina. Určená tomu, 
kdo jednorázovým činem, nebo svojí dlouholetou prací přispěl k rozvoji kraje a prospěchu 
jeho obyvatel. Materiál symbolizuje čirou a nezištnou podstatu skutků oceněného.  
Dřevěná medaile je třetím nejvyšším oceněním Kraje Vysočina. Určená tomu, kdo svojí aktivitou 
přispěl k propagaci dobrého jména kraje a je tak příkladem pro ostatní. Materiál symbolizuje 
houževnatost, pružnost a růst mládí 
Záslužné medaile Kraje Vysočina. Jedná se o ocenění, kterým kraj vyjadřuje uznání aktivní 
činnosti, která je zaměřena na ochranu životů, zdraví a majetku občanů. Záslužná medaile 
je udělována s ohledem na míru zásluhovosti buď jako Záslužná medaile I. stupně nebo jako 
Záslužná medaile II. stupně, z nichž Záslužná medaile I. stupně je oceněním vyšším. 
Záslužná medaile se uděluje fyzickým osobám – členům složek Integrovaného záchranného 
systému Kraje Vysočina nebo kolektivům zařazeným do Integrovaného záchranného systému 
Kraje Vysočina, ve výjimečných případech i jiným fyzickým nebo právnickým osobám.  
Jan Málek vznesl dotaz na počty došlých nominací u nejvyššího ocenění. Zbyněk Čech odpověděl, 
že počty se pohybují kolem 20 nominovaných, ze kterých výbor pro udělování medailí navrhuje 
zastupitelstvu cca 10 oceněných. 
 

6. Projednání návrhu podpory VIP akcí v Kraji Vysočina na rok 2019 
Zbyněk Čech seznámil členy se systémem poskytování dotací na kulturní a společenské akce 
Kraje Vysočina v roce 2019. Jedná se o akce s výrazně nadregionálním charakterem, akce 
s dlouhou tradicí nebo nové akce, které mají ambici být novou významnou akcí nebo akce, které 
nelze podpořit z jiných systémových dotačních titulů Kraje Vysočina. V rozpočtu na rok 2019 je 
v této fázi přípravy navrhovaná podpora kulturních a společenských akcí ve výši 3,9 mil. Kč. 
Materiál bude předložen zastupitelstvu kraje ke schválení. Zdeněk Geist vznesl dotaz na 
nezařazení Mezinárodního hudebního festivalu Petra Dvorského. Zbyněk Čech odpověděl, že 
festival v současné době na seznamu není. Organizátoři uvažují o předložení konceptu „Vážná 
hudba na Vysočině“ a proto bude v rozpočtu vyčleněna finanční částka pod čarou. Jan Málek 
vznesl dotaz na další možné žádosti o poskytnutí dotací v průběhu rozpočtového roku. Zbyněk 
Čech odpověděl, že na základě zákona č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních 
rozpočtů může kdokoliv požádat samosprávu o podporu. Snahou je žádosti podpořit primárně 
z Fondu Vysočiny – tj. systémovým způsobem dotační politiky Kraje Vysočina, pokud není vhodný 
systémový způsob podpory, rozhoduje příslušný samosprávný orgán kraje o individuální podpoře 
či nepodpoře konkrétní žádosti.  
 
Usnesení 20/04/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit Návrh podpory kulturních a společenských akcí Kraje Vysočina v roce 2019. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 

7. Informace o přípravě rozpočtu na rok 2019 
Ladislav Seidl okomentoval podkladový materiál. Materiál prošel prvním čtením a bude schvalován 
na prosincovém zasedání zastupitelstva kraje. Dále seznámil členy s žádostí Filharmonie G. 
Mahlera o změnu podpory od roku 2019 do 2028 a dále představil Vladimíra Holeše, manažera 
filharmonie. Vladimír Holeš řekl, že filharmonie vznikla v roce 2003, jedná se o nestátní neziskovou 
organizaci, má parametry běžného filharmonického tělesa. Složení orchestru je variabilní, od 
komorního smyčcového orchestru až po velký symfonický orchestr. Filharmonie má na programu 
klasické orchestrální koncerty, koncerty se sólisty, komorní koncerty, koncerty pro školy, 
promenádní koncerty. Milan Stránský řekl, že města v rámci svých oslav, by mohla oslovit 
filharmonii s žádostí o vystoupení, čímž by filharmonie byla prezentována širší veřejnosti v rámci 
Kraje Vysočina. Jan Štefáček vznesl podnět na založení profesionální filharmonie, která by byla 
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příspěvkovou organizaci kraje. Ladislav Seidl reagoval, že zřízení profesionální filharmonie by 
stálo ročně několik desítek milionů korun a dále, že kraj nemá k dispozici prostory, kde by 
filharmonie mohla působit ať již nutná administrativa filharmonie, tak zkušebna a koncertní prostor. 
Vladimír Holeš podotknul, že filharmonie nemá jistotu financování na několik let dopředu, což 
působí problémy. Jan Málek vznesl dotaz, zda finanční podpora má být na celých deset let, nebo 
zda bude filharmonie každý rok žádat o tuto částku. Jana Fischerová odpověděla, že částka ve 
výši 800 tis. Kč bude jako požadavek vznesen při projednávání rozpočtu na rok 2019. 
 
Usnesení 21/04/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje na kapitole Kultura, paragraf 3312 „Hudební činnost“ zvýšit dotaci na rozvoj koncertní 
činnosti Filharmonie G. Mahlera pro rok 2019 z částky 400 tis. Kč na částku 800 tis. Kč. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 1 se zdržel). 
 
Z jednání odešla členka komise Lucie Vichrová. 
 

8. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Ladislav Seidl okomentovala podkladový materiál. Podrobnější informace o projednaných bodech 
jsou k dispozici na: http://www.kr-vysocina.cz/2017/ds-303558/p1=86249 
 
Usnesení 22/04/2018/Kkcrvv 
Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o bodech projednaných v radě kraje. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

9. Diskuze a různé 
Členové obdrželi tiskovinu (z) Vysočiny umění. Jedná se o první číslo „galerijního sborníku“, který 
je z větší části zaměřen na oblast výtvarného umění v Kraji Vysočina. Ladislav Seidl doplnil, že pro 
rok 2019 je v kapitole Kultura Rozpočtu Kraje Vysočina navržena částka 80 tis Kč jako mimořádný 
příspěvek Oblastní galerii Vysočiny v Jihlavě na částečné pokrytí nákladů spojených s vytvořením 
druhého čísla této tiskoviny, která prezentuje to nejzajímavější z kulturního dění na Vysočině. 
Celkem bude distribuováno 300 kusů, část bude k dispozici pro zakoupení veřejností 
v příspěvkových organizacích kraje z oblasti kultury. Členové vznesli podnět, aby elektronická 
verze byla k dispozici i v TIC Kraje Vysočina. Ladislav Seidl informoval členy komise o tom, že 
Výbor Světového dědictví na setkání 42. setkání v Manama v Bahrajnu (24. června – 4. července 
2018) schválil rozšíření hranic památek UNESCO v Třebíči, do kterého tak nově patří i Zámek 
Třebíč, ve kterém sídlí Muzeum Vysočiny Třebíč. Jan Štefáček vyslovil žádost o vypracování 
materiálu týkající se srovnání výdajů profesionálních filharmonií v ostatních krajích. Dále členové 
hovořili o výjezdním zasedání pro rok 2019. Mělo by se uskutečnit v měsíci září na hradu Roštejn. 
 
Termín příštího zasedání byl stanoven na pondělí 12. listopadu 2018 od 15.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava, zasedací místnost A 3.15. 
 

10. Závěr 
Zdeněk Geist, předseda Kkcrvv, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání. 
 
 
Mgr. Zdeněk Geist 
předseda Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
 
 
Ing. Ladislav Seidl 
tajemník Komise kultury, cestovního ruchu a vnějších vztahů Rady Kraje Vysočina 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 12. září 2018. 


